
Svar fra Nes Høyre 
 
Overordnet arealforvaltning og lokalmiljø 
  
1. Nes Høyre vil følge nasjonale føringer for naturvern og følge arealplan slik den står. Vi vil 
så langt det lar seg gjøre unngå å bygge på matjord eller urørt natur. Hvis det skulle komme 
situasjoner hvor dette likevel er nødvendig i et bærekraftperspektiv, forplikter vi oss til å 
restaurere tilsvarende område et annet sted. 
 
2.Kunnskap er til enhver tid noe som kan forbedres, også rundt naturverdier. Det er derfor vi 
går til valg på at klima- og miljøaspektet skal inkluderes i tiltak og aktiviteter i kommunen. Der 
det er relevant skal saker som legges frem for politisk behandling ha en omtale av klima- og 
miljøvirkninger og tiltak for å redusere utslippene og redusere klimaavtrykket. Vider vil vi i 
Nes Høyre at kommunen skal sette krav til og øke fokuset på klimavennlige løsninger i 
offentlige anbud. 
 
3. Et nært samarbeid med Nes Naturvernforbund og andre relevante interessegrupper, en 
åpen tilnærming til all ny forskning og kunnskapsressurser, tenke bærekraft i alle ledd- noe 
som krever at også arealforvaltning må vurderes i alle relevante saker. 
 
4.Ja. 
 
5. Solcelleparker og vindindustri tar altfor mye naturområder i forhold til mengde energi man 
har igjen for det. Kjernekraft er den energitypen som gir mest energi med lavest mulig både 
naturavtrykk og miljøavtrykk.  
Frem til kjernekraftverk kan levere det vi trenger, er det behov for en stødig energipolitikk. 
Per idag er det ikke vurdert utbygging av vind eller solcellepark i vår kommune og det har 
heller ikke Nes Høyre planer om å initiere.  
 
6. Enhver situasjon må sees i et helhetlig bærekraftperspektiv. For å forsvare 
naturnedbygging, må det mer til enn at noen har lyst- i utgangspunktet vil Nes Høyre jobbe 
for minst mulig naturnedbygging.   
 
7.Vi mener at utbyggingen av en demokratisk forankret europavei i størst mulig grad skal 
vurderes og gjennomføres av de som har den tekniske kompetansen og den helhetlige 
kunnskapen. Slik vi ser det har lokale interessemiljøer bidratt til en kostbar og fragmentert 
prosess som ikke tar helheten i betraktning. Da veien ble utredet ble parametere som 
økonomi, miljø, sikkerhet og bruksnivå vurdert, da må vi stole på at de som er satt til å 
vurdere beste løsning, er kapabel til det. Nes Høyre ønsker en bedre europavei enn den vi 
har nå, som går gjennom 40-soner med fartsdumper og nærliggende barnehager. Samtidig 
vil vi jobbe for at statlige myndigheter hensyntar lokale kjerneverdier, som vern av matjord og 
annet naturmangfold.  
 
8. Det har nylig vært endringer i disse forskriftene uten at det er gjort en tilstrekkelig 
evaluering av det i etterhånd. Nes Høyre ønsker å evaluere brukes av motorisert ferdsel og 
vi ønsker også å se på håndhevelse av loven slik den står. En evt revisjon vil det kunne tas 
en vurdering av i etterkant av dette. 
 
9. Kjempe for flere avganger med tog og utvidelse av busstilbudet både til, fra og innad i 
kommunen. gatelys på solceller, energieffektivisering i alle kommunale bygg, jobbe for økte 
muligheter for å gå eller sykle i kommunen, jobbe for bedre kollektivtilbud. 
Energieffektivisering av den kommunale bilparken. 
 
10. Har ikke tilstrekkelig kunnskap, dette må vi se nærmere på når vi vinner valget. 
 



11.Har ikke tilstrekkelig kunnskap, dette må vi se nærmere på når vi vinner valget. Nes har 
allerede vernet ulike naturområder. Hvis vi ser at naturområder er i ferd med å forringes, har 
kommunen mulighet til å se på vern av ytterligere områder. 
Vi har også mulighet for å utrede planforslag grundig slik at naturen ikke forringes. F.eks. 
ikke omregulere fra LNF der naturen kan bli skadet som følge. 
Ellers må utvalg for teknikk, næring og kultur også følge opp kommunens planer når det 
kommer klager på avslag. Det er ikke alltid politikerne selv sitter med tilstrekkelig kunnskaper 
i alle tilfeller og må da kunne la klager gå videre til klageinstansen som har juridiske 
forutsetninger for å treffe et korrekt vedtak. 
 

 

Jordvern og matsikkerhet 
 
12. Nes Høyre går til valg på trygghet, beredskap og bærekraft. Dette fordrer også at vi sikrer 
innbyggerne våre tilstrekkelig mat i nødsituasjoner, naturkatastrofer, pandemier etc. Det er 
derfor ønsker å skjerme områder for matproduksjon.  Videre vil vi utrede hvilke behov som 
må dekkes for å sikre en god beredskap. Vannforsyning er en av de områdene som Nes 
kommune må forbedre, vi kan ikke være helt avhengige av nabokommuner for tilstrekkelig 
forsyninger. 
 
13. I utgangspunktet; ja. Det skal gode grunner til for å omgjøre gode landbruksarealer til 
andre formål. Enhver situasjon må vurderes i et bærekraftperspektiv, som omhandler miljø, 
etikk og økonomi. 
 
14. Ja 
 

 

 

Stedsidentitet 
 
21. Dette er et område som er naturlig at inngår i et helhetlig plandokument om vern. 
 
22. Nei, Nes Høyre har i utgangspunktet ingen planer om å initiere nye planer på dette 
området. Men vil heller ikke utelukke at vi vil kunne støtte et slikt forslag om det skulle 
komme opp.  


